
Kórházdiakónusi beszámoló 2018-ról 

Nagytiszteletű egyházmegyei Közgyűlés! 

 Alulírott Módi Irma, mint a nagykárolyi református egyházmegye tanácsa és közgyűlése 
által megbízott kórházi diakónus, ezennel tisztelettel teszem meg jelentésem a Nt. Közgyűlés 
számára. 

 A 2018-as esztendő utolsó hónapjaiban álltam szolgálatba, éppen ezért jelentésemben 
ennek a rövid időszaknak a kórházi tapasztalatairól tudok beszámolni. Szolgálatomat két 
település kórházában végzem: Tasnádon és Nagykárolyban. 

1. Tasnád 

A tasnádi kórház egy kétszintes épület, 18 kórteremmel és sok visszajáró beteggel, ezért a 
főorvosnő az első találkozás alkalmával mindenkiről tudott mondani néhány személyes dolgot. A 
kórházban elsősorban reformátusokkal, majd katolikusokkal, baptistákkal beszélgettem, de 
alkalmam nyílt jehovistával is beszélgetni.  Ebben a munkában egy a lényeg: a hallgatás. Mind 
tudjuk, hogy az orvos elfoglalt es nincs ideje órákat tölteni a beteg ágyánál, éppen ezért magamra 
nézve ezzel a gondolattal fogtam hozzá: te csak ülj le és hallgasd végig a beteg mondandóját. 

A betegek 50%-a tasnádi lakos, 25%-a érszakácsi  és tasnádszarvadi,  a többi 25%-a a 
környező falvakból való (Sződemeter, Krasznamihályfalva, Csög, Királydarócz...).  Átlagosan 
alkalmanként 4-5 beteggel szoktam beszélgetni.  A legtöbb panasz a magányra és az egyedüllétre 
vonatkozik, nincs kivel megosszák a betegek a mindennapi gondjaikat, nincs kire 
támaszkodjanak, nincs kire számítsanak a bajban. 

 

2. Nagykároly 

A belgyógyászaton a  betegek többsége nagykárolyi lakos, de a környező falvakból is sokan 
vannak, mint pl. Börvely, Domahida,  Szilágypér, Pelekeszi, Érkávás, stb.  Az a hangulat, amit 
Tasnádon érzékeltem, tapasztaltam, az a nagykárolyi kórházban nincs meg.  A rehabilitációs 
osztályon sok az egész megyéből jövő beteg, mert itt be lehet feküdni és úgy eljárni a napi 
tornára, masszásra, a test épülésére, Szatmáron erre nincs lehetőség. 

Alkalmanként a betegek számát számbavéve 7-8 emberrel szoktam beszélgetni. 
Nagykárolyban és környékén a betegek családi állapota stabilabb, nincs annyi hozzátartozó 
külföldön, mint a Tasnád és környékén élő emberek esetében. 

 Tisztelettel kérem jelentésem meghallgatását! 

Módi Irma kórházi diakonissza 


